

September 23, 1956
**Untitled report about a Communist delegation's visit
to Moscow**

Citation:

"Untitled report about a Communist delegation's visit to Moscow", September 23, 1956, Wilson Center Digital Archive, Emir Farid Chehab Collection, GB165-0384, Box 10, File 106C/10, Middle East Centre Archive, St Antony's College, Oxford.
<https://wilson-center-digital-archive.dvincitest.com/document/119897>

Summary:

Delegates from Damascus and Cairo visit Moscow to visit the Russian Labor Union and request support in the Canal cause, labor issues, and other policy areas.

Credits:

This document was made possible with support from Youmna and Tony Asseily

Original Language:

Arabic

Contents:

Original Scan
Translation - English

تاريخ السفر: في ١٠ ايلول ١٩٥٦ من دمشق في ١٤ ايلول ١٩٥٦ من القاهرة

اسماء الوفد المافرمه دمشق: صلاح زوزول مدعاه ، خالد الحكيم مدعوه ، علي درويش (ادبوشي) مدعوب ، عصام شريك
محمد الجاربي مدعوه ، عوض سالم يامتن من **مخيم باوزير** المدعوبين ، ناصر عبدالمجيد
مدعوبه العربيه السعوديه ، عوض نغمه الفزير مدعوه ، يعقوب في الكويت .

اسماء الوفد المافرمه القاهرة: جهيي الخطيب وانباء وابنه مدعوه ، فتي محمد كرم مدعوب منصور عبدالمطعم ، صاوي محمد صاوي
محمد عبدالحقيلي مدعوب كرم كرم ، نزهه شحمة بيدت
في موسكو

وفد دمشق وصل موسكو صباح ١٤ ايلول ١٩٥٦ وفد القاهرة وصل موسكو صباح ١٤ ايلول ١٩٥٦ . غادر الوفد موسكو الى الصبيح

في ١٧ ايلول ١٩٥٦ . وصل الوفد ياكبسه ظهر ١٩ ايلول ١٩٥٦
في مطار موسكو استقبال الوفد كرتيان من اتحاد نقابا ان عمال الروس ووفد امريكا الوفد الى الفندق المسمى METROPOLE
في شارع الوفد كل ائنه في حفرة وفي طوابق منفردة لبيرون الاضال يعل شمس لوعده
في الصباح اخبرونا بان في الفندق قسم للضيوف والكوي ، قسم للمدقة ، قسم للاسفارة منهم مجانا لانه
ليس معنا مدراءهم ، اما اذا احببنا ان نرسي من الهدايا فانه يمكنه تبديل العملة لكل دولار / ٤ / روبل
اخبرونا في سيارات في بعض شوارع المدينة حيث بناية وزارة الداخلية والخارجية وبنائ الوزارة وهي في احدت
واضمن بنايات روسيا ، شاهدنا بمرئنا الى جامعة موسكو احياء مبنية من الخشب وبعضها مقون بالستك
وهي بماله قدم وفدنا بانه الكثير من هذا النوع يوم بالضر من المصانع ، الوجوه في الشارع ساهية جامدة
لاضحك ولا ابتسام ، الاثواب الرثة لا تكتفي الى رليل اذ الى فنظار طرقتك النار المنان على الارضفة
عنده يبعث الزهور ، والجلود والاشياء نجسة لا يمكنه لفتحها انه يقم من جوي فكيف الحال بدمجنا ???
رنا الممرض الزراعي وهو مدعوب من البناء والريضة والترتيب يوضع النمايل والارهار مدعوب جدا اما مدعوب الممرضات

فقد سمعنا من رفاي بانه الممرض الزراعي في مزارعهم يكلمهم بالبريد في هذا الممرض ،
اخبرونا الى الجامعة وهي مؤلفة من ٤ / طابوع وتصل جامعة واسعة من الارض ، كنا نتحدث مع الطلبة الذين
سلكوا اللغة العربية في قسم اللغات الشرقيه وعاد لنا ان الطلاب فانزعجهم مدعوبنا بكل مصقول وتحدثوا معهم
سلكوا اللغة العربية في قسم اللغات الشرقيه مع هؤلاء الطلاب فانزعجهم مدعوبنا بكل مصقول وتحدثوا معهم
فهم مرافقونا ياننا من ميمية جدا بالمدية مع هؤلاء الطلاب فانزعجهم مدعوبنا بكل مصقول وتحدثوا معهم
لحفرهم بلرجة آخرة ولما جوا العيا تقدر حدشهم وحف فمهمهم (فراق البيت / هذه هي القلمة التي استعملها
عوا ايضا والوفد

(٢٥)
 أخذنا الرقيب سناليه وقد تجيت لصد الناس بانظار دورهم ساعات ليصلوا الى ذلك القيد وقد كان
 ابي البره الذي اقيم فيه صندوقه من البلور في داخل ارضهم ليشبه في لباسه في لباس
 عسكري وما نراها غير ميسية بل ناعمة وادخل هذا المنظر الذي يظن ان ميت يدعو الناس لانظار والهد
 لرؤيته ولاداعي للحب ليعجبوا الناس لزيارة ذلك القيد وقد ذهبت انا مرته للفرصة يدافع القيد ولهد
 فاعتقد بان الكتيبة مثلي اسلم بكلمة الجميع

سألونا الاي مطاه نرغب الذهاب اليه من المصانع؟؟ فطلبنا مصفا للسيارات، والطائرات، ومصفا لاسلحة
 فاعتدوا مصانع الاسلحة بحجة ان ذلك يقين موافقة وزارة الدفاع وهذا عذر مقبول ولكنه عندنا فلم ان
 الوفد لا يمكنه ان يذهب الاي معان الا بعد طلب الاذن بالموافقة من الوزارة المختصة فلا يقبل القيد (لانه ممنوع)
 فاعتدوا الى مصنع السيارات وهذا المصنع ينبغي ليدخلنا سيارات التي يمكنه ان يصنعها في كل عشرة دقائق تقريبا
 ثم اخذونا الى الكرملية وارفلونا على قسم المتاحف وهو عبارة عن منطقتان الفياض من ايام بطرس الاكبر لاخر
 قصر وقد انبأ داخل الكرملية لمرأة قد لفتت عيني طول وقت عملي وماتت في القيد الرابع عشرها
 بد اسطر الرقعة المحمي على الارض وهي الكفة على الارض طول وقت عملي وماتت في القيد الرابع عشرها
 انيا كيدا من الكناس ولكننا مبرهنة كمناف شأنا ان الكتيبة التي في الساعة الحمراء وهي برهنه كتيبة

أخذنا الى المكان الذي تتقد فيه الدررة الرياضية الدليلية في ١٩٥٨ ولم يتري بعد من البناء
 ابي صغونا هو يد من الناس تنظر دورها لتركب الا وتوبس مما يدل انه يوجد نقش في قامة النقل البيري
 اخذنا الى الادبر وبعد الانتر من العرض فرضنا الا الصالون قبل خروجنا الى الشارع، فأتيت لفضة السيدات
 اخذنا الى الادبر وبعد الانتر من العرض فرضنا الا الصالون قبل خروجنا الى الشارع، فأتيت لفضة السيدات
 اخذنا الى الادبر وبعد الانتر من العرض فرضنا الا الصالون قبل خروجنا الى الشارع، فأتيت لفضة السيدات

تخلص الكذاب الجيد ويضنه في كبر من الورد ويلين الخاء القديم مما يدل على انه ليس باعوان الفرد اقتنا
 اكثر من صدار في السنة
 هيا والنا احيانا مع الكبر اول الامداد عمل روسيا في صيفي الامداد واسحة / بوفرون / وماه برقتنا احد
 كبري الامداد الذي يعرفه كل من دار حوكومة العرب لانه فحق لمثل تلك الزيارات واسحة / زافرون /
 وصريم بالبري واسحة / حية / ومنهجه / صبح / نينا / واخرى تجوز لم اعدا ذكر اسما . تتكلم الانجليزية
 واراد ان يبلوغة ، رحب بنا / بوفرون / واشار بالصدقة العينية الوافية ويوميوه التقادون في سبل
 العلم والتميز البيد من الاسفار والهدى موقوف مرثيا من القنال وتد بالهدية الذي يريدون
 حرة قبال الروس / هذا كلام / وهدم باه الانكليز لديهم طيبوا الا عند ادعى وهو ، وان اخذنا
 وهذا عذر مقبول فانهم سيقفون درسا فاسيا وسيا لونا فلا زوليا

(3)

ولما أنة إنك تجزم بالظلم هل معنى هذا انتم ستعدونا اذا هو اعند اد على عدونا قبل لفتنا
 وكيف ستعدونا هل نعدلون الحرب ام تمحوها قنايل ذرية؟؟ وماه السؤال فجا
 ولكنه أكد بانه بماله ونوع اعندنا فانه روسيا ستدفع منه ما هو حق ولو اضطرت للقتال . وقال انتم ستعدون
 البريطانيون في البحر . فقلنا ذات ، الله . فقال دعونا من الله فاننا لنه نرى شيئا يا تقالنا على الله وقبيل انه
 نؤمن بانفسنا فنشعر . والنااه مان عندنا أسئلة ليبيي عيلح ، فالنااه انه كيدنا عدلانتهارات
 التي فققرنا الطبقة العاملة الروسية . فبعد كونه طويل ايتيم وقال انه فعلا سؤال محرج لانه
 في الحقيقة انه الامتداد العالمي الوضبي خبره لا يتجزأ من الحزب الوضبي وصد هكنا نذكر ان القضايا الضومية
 او صلاته الدولة العليا هي التي تجعلنا نتفاضل مع بعض الكفوة والحزب لم يصير كقنا مطلقا ولكنه حسب الاعطيات

وهل الدولة التي هي صلاته الحزب . طلبه الامتداد العالمي الوضبي ردام التأييد
 وفي ايمان سرى كنت احد اعضائه مع صبي الجلب فضي . طلبه الامتداد العالمي الوضبي ردام التأييد
 لقضية القتال ، وقد امرت الامتداد العالم على تأييده المطلق ولهم وقدنا ياد روسيا سنكونه مفا ولنه تدعنا لوجدنا
 بالميدان مهامنا المتناهي ، وقد جره اليه بأنه يشار موضوع تأييد وتصية القتال في المؤتمر الدولي
 الامتداد /FSM/ الذي عقد في صوفيا في الشهر الماضي وتم الاتفاق انه يشار ايضا على ان الوفد الصيني في
 ذلك المؤتمر قضية ان الامتداد دولي ضمن تقايات العهد في ذلك المؤتمر وعلى اثر ذلك وجه ضم الردييه
 يعلمون ذلك الامتداد وقد تعلم المفرد ان التي اتخذت بذلك المؤتمر وعلى اثر ذلك وجه ضم الردييه
 العام لا تمار تقايات العهد الذي الدعوة لا تمار تقايات روجيا للزيادة البلاد العربية في ظل الشا
 وقد التي يدعونه وقد قبل الامتداد الروسي الدعوة ميدانيا ، ولما ان ضمنا ما هو وصية الخطبة على اي تكليف
 انكلا بدعوتها للروس يبارك البلاد العربية وهذا له لوجها لوجبه مثل تلك الدعوة رده افذراينا
 من اعضاء المجلس التنفيذي . فكان الجواب بأنه الامم العام مكلف رسميا من حكومة يوجيه مثل تلك
 الدعوة في كل النقطان سندعوا الحكومة المصرية ((ادعني هذا انه تقال انه الامتداد تقايات العهد
 الذي طلبه منا الامتداد العالمي الروسي والصيني ياد دعوتهم لا تمار عمل ارضيا وريا لانه اذا رجا
 هم لذلك فيقول العالم انه امتداد جيوني اما اذا رعبنا منه فيقول العالم انه انتفاض
 ضومي اسويك ارضيا املاه كره تلك البلاد المعاصرة الذي استغردا ضد انهم ردا

صوبلا من الردييه

(4)

لا يريد ان توسع بالشرح لانه ذلك يقتضي من الفلكنايا بحارة
مخلصه الرحلة تنحصر بالأمر التالية:

1- ادخل على الوند عناصر من ضرب البقية العربي، منهم صيدى دى بصفة عامل وهو مدينة (غين باوزير) بالبحرين
والفرجى هارب من كذبة الفكرية ويقوم حالياً في قطر وقد سيج لنا انه رفضنا اشتراكه معنا
في المؤتمر الذي عقد بشهر آذار ١٩٥٤ في قطر سيقوم هارب من السودان واهم كويتى بصين

2- لانة الدعوة نيتية لإضمار يسير الامداد صهيونى الخطيب الذي ذهب مرتين للصين
3- قسمة اعمال الوند لثلاثة قضايا: قومية، وديبلوماسية، وسياسية

1- القومية الرأسمالية قسم الوند بثلاثة قضايا: فلسفية، فلسفية، فلسفية (غاية الحقيقة)
ب- جميع الرحلة ياتر اعماله صرفاً (لدينا) الصداقة مع عماله في الصين غايته الحقيقة
2- من الناحية السياسية توثيق العلاقات مع عماله وروسيا والصين لتوحيد جهودنا مع تلك الدولتين
التي هي من الناحية العلمية وتكون من البلاد العربية وسنكون من النفقات على هذه الحكومة

4- وحيث دعوة رغبة لاعداد تلك الدولتين لزيارة البلاد العربية وسنكون من النفقات على هذه الحكومة
5- ثم الاتفاقيات التي تظهر العالم الوجود اعداد اعمال ارضياً واسباباً

6- سيجول ذلك الامداد روسيا، وسيفقد اول مؤتمر له اما في الهند او في اندونيسيا
7- عقدوا لنا الاضمان الصينية في الصين انما اجتماع هذه القان من قادة العمل شرحت لهم قضية قتال

السويس وبلجيكا والجزائر وازا علمنا انه رئيس الامداد اوروسا الامداد ان المرشدة هم اعضاء بارزون
في الحزب الشيوعي ادر كنا ان المونز يمثل تلك الاضمان هي الدولة

الصغيرة محبتي ان البوسطة مجيدة على الوثوق لتمر السيارة الصغيرة اذا كانت هناك ناحية كبرى
مؤهل العائنه من (٨-١٢) شخصه اكبر من ذلك العائنه في الصين في ابيئة الحكومة الحديثة مؤلف من ثلاثة
مخرف والمنشقات اي انه مثل ذلك العائنه في الصين في ابيئة الحكومة الحديثة مؤلف من ثلاثة

الموجود في الصين نظاماً شوعياً لانه النجارة لا تزال حرة تقريباً وهناك مبادئ تجارية ومبادئ صغيرة
لا تزال مملكتها الافراد ومخازن اقرى يقسم بين سبي الدولة والتاجر، وهناك لا تزال الحريات الدينية
واحدة خلاف روسيا تماماً انا اعتقد بان الصين عندما تتطوع ان تنتج من الصناعات ما بعد ما تخرج
فانها الواقعة ستقع بين روسيا وروسيا على تسمية الخلاف على رعاية المصالح الشيوعية في العالم لانه الصينيه

يفاهرون فيضالهم وسيادة سناليسه لهم ولا يعدون بزعامه الكبر

(10)

وانه الصبي يؤمنون بغير صورة وبيدون تلك الدوله من الاصفهان المخلصه لهم
 لم ينطق الجمهور يوم الجمعة الى بيوت فاعطيت لعصام عدة صورة طبعه الاصل لرؤية الاعراب
 انه ارضاء السلم بيقدون اصحابا من مواصلة سرية وانه تلك الدوان يومها محمد في القلي
 ان الصلوة من البشيد هم الذي رضون العرائف وبيدون على راس الاعراب وياخذون منهم توقيعهم
 على العرائف والرضيات . بظه الا انه محمد في القلي وعبد الرزاق هاجر ، وعبد الله البيار بيقاوتون
 مع سالم دبير ورضي الخوان وخلصهم من ارضاء السلم المهر رضية
 من النظر انه يوم سيد كراهه بجملة في طرابند لجمو التبرمان للكله
 را صبح سير النجمه وهذا اسلا صوبي ، وهاتم الجزاء بمجر مشرف ووعده بيا ما يلزم له مساعدات
 باسم طرية التمر العربي وربما يظهر نقادون مكشوف به ذلك الكزيه والكزيه الشويحي

(Faint, mostly illegible handwritten text, likely bleed-through from the reverse side of the page)

10/106C

Travel Date: Sep. 20th, 1056 from Damascus, Sep. 23rd, 1956 from Cairo

Names of delegation members from Damascus: Salah Zanzul from Hama, Khaled Al-Hakim from Damascus, Ali Derwish (Oboshi) from Aleppo, Issam [illegible] and Hassan Al-Asmar from Tripoli - Lebanon, Zaki Al-Shaikh Yassin Wajih Menko from Amman - Jordan, Mahmood Al-Jabiri from Iraq, Awadh Salim Yamutref from [illegible] Aden, Nassir Abdulla Al-Said from Saudi Arabia and Awadh Nima Al-Aziz, Iraqi works in Kuwait.

Names of delegation members from Cairo: Subhi Al-Khatib and his two daughters and son from Damascus, Fathi Muhammed Kamil from Egypt, Mansur Abdul-Mun'in, Hawi Ahmad Hawi, Ahmad Ahmad Al-Uqaili - Egypt, Karam Karam, Fahd Sham'a - Beirut.

In Moscow:

The Damascus delegation arrived in Moscow on Sep 22nd, 1956, and the Cairo delegation arrived on Sep 24th, 1956. The delegation traveled from Moscow to China on Sep 27th, 1956, and arrived in Beijing on Sep 29th, 1956.

They were met at the airport in Moscow by two Secretaries from the Russian Labor Union, and they were accompanied to Hotel, Metropole by one of the two. They stayed two per room and on multiple floors so they can contact each other individually.

We were informed that the hotel offered laundry service and a salon that we can use for free since we are not carrying Russian currency. If we need to buy presents, we can exchange at four Rubles per dollar. They took us in cars around the city streets around the Ministry of Interior, Foreign Affairs and the other ministries. These are the grandest buildings in Russia. On the way to the Moscow University, we saw areas with homes built in wood and metal roofs. These were old buildings. We also noticed that many of these are close to the factories. The faces on the street are expressionless and frozen. No one smiles or laughs. Their clothing is cheap and worn out, which is obvious. Pretty women on the sidewalks selling roses, nightgowns and other cheap trinkets that cannot be enough to feed the hungry, so I don't what profit they're making???

We visited the agriculture Fair, which had a lot of statues and flowers, which was nice. As for what was shown, I heard my comrades say that the Agriculture Fair in Egypt was a lot nicer than this one.

They took us to the University which had 24 levels and takes up a large area. We spoke to the students who spoke Arabic from the Eastern Languages Department and we tried to get an idea of the social scene in the country, but our guides sensed our intense interest in them, so they openly pulled them away from us. They spoke to them sternly in their language that when they came back to talk to us, their tone changed and their understanding of Arabic was less than before, so we left them so we don't cause them harm (or "ruin their lives" as my colleagues referred to it).

They took us to Stalin's Tomb, where I was amazed at people's patience in waiting for hours to [line up] to see the Tomb. My amazement faded when I saw the hallway where lies two crystal chambers, inside one was Lenin in civilian clothing and the in the other was Stalin in military uniform. They almost looked alive, asleep. Such a sight of a dead man looking alive calls for patience to wait to see it. It's not about love that people are gathering to see the Tomb. Even I went twice just to see it, and I think most others, if not all are like me.

They asked what factory we liked to visit, so we said a car, aircraft and weapons factories. They apologized about the weapons one claiming that that would require an approval from the Defense Ministry, which we accepted. But when we find out that the delegation cannot come or go anywhere without proper approval from the ministry in charge, then it's not acceptable (because it's against the rules). They took us to the car factory. This factory is operational day and night. It produces trucks at a rate of almost one every ten minutes. Then they took us to the Kremlin, then they took us to the museum section, which houses the private effects of Czar Peter the Great all the way to the last Czar. Inside the Kremlin, we saw this woman with wood around her legs and in her hands. She was pouring hot oil on the ground while kneeling down. She appeared to be in her forties.

We saw a lot of churches that were turned to museums, like the ones on Red Square. These were Indian in design. They took to the location of the International Sports Championship of 1958, which wasn't completed yet.

I saw long lines of people waiting to board buses, which is an indication that they have a shortage in sufficient public transport.

They took us to the opera. After the show, we went out in the reception area before heading out into the street. I witnessed some ladies take off their new shoes, place them in paper bag and put back their old shoes, which means that it is hard to own more than one shoe a year.

They set up a meeting with the top secretary of the Russian Labor Union at the union building. His name was Bokharov. We were accompanied by one of the two union secretaries that every Arab that visits Moscow is familiar with as he is assigned to these visits. His name is Zakharov, a translator by the name of Hussain and a female translator, her name is Nina and another older lady whose name I don't recall. This one speaks fluent English and French. Bokharov welcomed us, hailed the Arab-Soviet friendship and stressed the importance of cooperation for peace, to liberate countries against imperialism. He praised Egypt's position in nationalizing the Suez and spoke against the Imperialist who are trying to hijack the canal (his words). He was sure that the British will not manage to attack Egypt, and if they did, which was unlikely, then they would suffer a great blow and face miserable failure.

I asked him how he sounded so certain of victory for Egypt and whether this meant that they would support us in case there was an attack on Egypt due to the canal [situation]. I asked about the type of support and whether they would enter in the war with us or just supply us with powerful artillery. Just a casual question. He confirmed that in case there is an attack, that Russia will defend Egypt even if they had to enter the fight. He said that you will cast the Brits into the sea and we said with God willing, so he said let's not count on God since He'll get us nowhere if we relied on Him as we have to believe in ourselves to be victorious. He asked if we had any questions, so we asked him to tell us about the victories achieved by the Russian working class. After a long pause, he smiled and said that it was a tough question as the Soviet Labor Union is in fact an integral part of the Soviet Party, by which we came to the realization that national issues and the good of the state is what is driving us to give up some rights. The party has not left us short at all, but within the means and that the good of the state is what's good for the party.

I attended a closed meeting with Subhi Al-Khatib and Fathi Kamil, where the Soviet Labor Union was asked for support in the Canal cause, for which they expressed complete support and assured our delegation that Russia will stand by us and will not leaving on our own on the battlefield no matter the outcome. Then we talked about discussing support for Egypt and the Canal cause at the International FSM Union Conference held in Sofia last month. We also discussed approaching the Chinese delegation at this conference about forming an international union for Asian and

African labor unions so as not to say that the Russians are the ones pushing for this union. You have been informed of the decisions reached in this conference, therefore, Fathi Kamil, the Secretary General of the International Arab Labor Unions invited the Russian Labor Unions to visit the Arab states in the winter, on which he insisted, so the Russian Union accepted the invitation in principle. And when I asked Fathi Kamil and Subhi Al-Khatib who appointed them to extend the invitation to the Russians to Visit Arab states, saying that they had no capacity to do so without consulting us as members of the Executive Council, he said the Secretary General was authorized by his government to extend such invitation and that all expenses will be paid by the Egyptian government. (This means that it's said that Arab Labor Union is extending the invitation, when in fact the Egyptian government is the real host). Similarly, the Russian and the Chinese Labor Unions asked us to invite the Asian and African unions since in case they'd done so, then the world would perceive it to be a communist union, whereas if we hosted them, then the world would perceive it as a rebel Nationalist, Asio-African union founded on these countries' objection to imperialists who had taken over their assets for too long.

I don't want to expand and explain as this would fill a thousand books, but the summary of our trip is basically the following:

1- The delegation had elements from the Arab Baath Party, among them a pharmacist from the city of "Ghail Bawzir" invited from the British Protectorates and another AWOL Iraqi, who now lives in Egypt. We had formerly rejected his participation in the Damascus conference of March, 1956. Also, another communist escapee from Saudi and a Kuwaiti Baathist.

2- The invitation was extended by the head of the Union, Subhi Al-Khatib, who visited China twice.

3- The delegation accomplished three issues: National, labor and political.

a- The national issues that the delegation discussed were Palestine and Algeria, which were of interest to the Baathists.

b- Paint the focus of the trip on labor issues (while its true aim is to promote friendships between Russian and China's laborers).

c- Politically, the focus was to strengthen relations with Russian and Chinese laborers in order to unify our efforts with both countries.

4- An official invitation was delivered to both countries to conduct a visit to Arab countries to be fully paid for by the Egyptian government.

5- An agreement was reached to bring to existence labor unions from Africa and Asia.

6- This union is to finance Russia and its first conference is to be held in India or Indonesia.

7- We held popular meetings in China. The first meeting was attended by [illegible], who is a labor leader. At the meeting, issues of the Suez, Palestine and Algeria were expanded on. We discovered that the head of the union and other heads of vocational unions are prominent members in the Communist Party. We came to the conclusion that the state is the one behind these meetings.

I noticed that agriculture is behind the times [in China] despite that 500 million

farmer works in the field. They give exceptions to small vehicles that traffic stops to give small cars the right of way if they were in the same direction. The average number of family members is 8-12 persons. The largest family home in China are the ones in modern government housing usually has three bed-rooms with allowances, with similar homes occupied by 8-12 people. We cannot call the Chinese system communist because there is free market as there stores and factories still owned by individuals, and others with shared ownership between the state and the business person. There are still evident religious freedoms, which completely unlike Russia. I believe that once China is able to produce manufacturing goods that will meet its needs, then things would go sour with Russia due to disagreement about the leadership of Communism in the world since the Chinese are proud of their struggle and of Stalin's support of them and don't recognize the Kremlin's authority over them.

China believes in Egypt and Syria since they are both true friends.

I wasn't able to come to Beirut on Friday, so I gave Issam Awdeh copies of the application to the parties.

Ansar Al-Salam are holding continuous secret meetings, for which invitations are issued by Mamdouh Al-Namli.

Baathist students are putting together these applications, they search for party leaders to seek their signatures for applications and memos. It's believed that Mamdouh Al-Namli and Abdul-Razzaq Hajir and Abdulla Al-Bisar are cooperating with Salim Dibliz and Mahdi Al-Shahhal and others who well-known Ansar Al-Salam.

It's expected that Rashid Karamah will tour Tripoli to collect donations for Egypt.

Salim Al-Timmen, Jamil Islamioli and Hashim Al-Jazzar met with Muhammed Mushrif and promised to extend their assistance in the name of the Arab Liberation Party. There might be open cooperation between this party and the Communist Party.